



## JURIDISKA FÖRENINGEN

Box 207, 221 00 LUND

*besöksadress*  
Winstrupsgatan 8

*telefon*  
070-355 52 99

*eller*  
070-355 52 96

*e-post*  
jf@jf.se

*bankgiro*  
171-3148

*org nr*  
845001-1732

### Kursombudsmöte den 16/12 2020

#### § 1 Mötets öppnande

Mötet öppnas 16:15.

#### § 2 Godkännande av dagordning

Dagordningen godkänns utan förändringar eller tillägg.

#### § 3 Närvaro

Närvaro tas genom chattfunktionen.

#### § 4 Gäst: Hanna Björklund

Hanna jobbar som samordnare på Universitetets gemensamma förvaltning för arbetet mot diskriminering med fokus på sexuella trakasserier, samt studiemiljö och presenterar för kursombuden hur universitet jobbar med SFAD och speciellt förebyggande med sexuella trakasserier.

Studerandeskyddsombud på JF är Oliver Hörberg och Matilda Karlsson i Utbildningsutskottet, samt Samuel Hertsberg Åsander (ordförande) och Alexandra Stakovska (vice ordförande) för Juridiska Föreningen

#### § 5 Rapport med återkoppling från Utbildningsutskottet och JF

##### Återkoppling från UU:

##### Ellen, (terminsansvarig för T3) återkopplar gällande T3:

Det lyftes på förra mötet att övningsuppgifterna i familjerätt inte är anpassade efter att litteraturen har ändrats, vilket har framförts till berörda föreläsare. De tackar för uppmärksammandet och ska titta på frågornas utformning till kommande termin men vill skicka med att de rättsliga frågorna är de samma och går att hitta även i den nya litteraturen.

##### Lovisa, terminsansvarig för T5) återkopplar gällande T5:

Lovisa uppdaterar på läget angående undervisningen och arbetsbördan på termin 5 och framhåller att Utbildningsutskottet har en kontinuerlig dialog om förbättringar på T5 med kursamin mfl.

MB ES

#### Rapport från ordf. Samuel

Även Samuel återkopplar angående termin 5 med anledning av de problem som kursombuden har upplevt och att det under förra kursombudsmötet lyftes från kursombudens håll att situationen kändes hopplös. Detta ser JF och Utbildningsutskottet som mycket allvarligt och tråkigt och Samuel har därför valt att ta upp detta med företrädare för fakulteten. De problem som lyftes gentemot fakulteten var inte utbildningens upplägg i sig, utan att kursombuden och representanter från Utbildningsutskottet inte känt sig lyssnade till och stundtals inte känt sig väl bemötta.

Samuel poängterar hur välfungerade systemet med kursvärderingar och kurskonferenser är i vanliga fall är och hur undervisningen ständigt påverkas och justeras av studenternas åsikter. Det är därför viktigt att vi ser utbildningsbevakningen långsiktigt och även om det inte känns som man får gehör på just sin termin så är det viktigt för kommande terminer då förändring kommer att ske

I övrigt informerar Samuel om att det är ny ledning på fakulteten och mycket av tiden sedan förra mötet har lagts på detta. Fakulteten har dock hunnit besluta om att studenterna från och med nästa termin kan lägga till ett "Certificate of international merits" i sitt examensbevis, vilket betyder att man kan lägga till vissa punkter på sitt examensbevis (t.ex. engagemang i internationella föreningar) som ett bevis på att man haft en internationell profil på sin utbildning även om man inte åkt på utbyte.

I förhållande till nästa termin informerar Samuel om att kommande termin 1 kommer att ha undervisning på campus i grupper om 8 personer, i övrigt kommer undervisningen ske på distans. En av Utbildningsutskottets stora frågor de senaste veckorna har varit att hålla bibliotek och studieplatser öppna så långt som möjligt, vilket verkar ha fått gehör och fungerat bra.

Samuel har även deltagit i en grupp som skrivit ett remissvar till universitetet om de pedagogiska problem som uppstått i förhållande till covid-19 där universitet själva har identifierat kommunikation till studenter och omställningen av tentamen, framförallt på utbildningar med praktiska moment, som två stora frågor.

Slutligen informerar Samuel om Utbildningsutskottets och Beredningsgruppens stora frågor inför våren, där vi jobbar med den nya rättighetslistan som träder i kraft till årsskiftet och hur vi ska marknadsföra denna. Eventuellt kommer en workshop med kursombuden hållas.

Planeringen av temaveckan "Vi måste prata" är i full fart.

Det kommer även komma en ny coronaenkät, likt den studenterna gjorde förra våren.

Avslutningsvis har vi även dragit igång projektet Speak Up Days för att utöka studenternas kunskap om hur de kan uttrycka sina åsikter om utbildningen samt påverka inriktningen på JF:s arbete. Det slutgiltiga målet är att kunna justera JF:s åsiktsprogram efter vad studenterna tycker.

#### § 6 **Rapport från kursombuden**

T1:

MB ES

Angående muntan i allmän rättslära lyfts att upplägget med två begreppsfrågor, två analysfrågor och en längre fråga inte upplevdes som optimalt då det på begreppsfrågorna visade sig att en del fick ett citat och skulle koppla detta till en filosof, där rätt person gav 7 poäng, fel gav 0 poäng. Studenterna lyfter att det aldrig varit citat på ex-tentor och det inte upplevdes som det lagts fokus på detta på kursen. Det upplevdes även som begreppen var lättare att resonera om och få några poäng på, även om man inte gav helt rätt svar.

Det lyftes även att examinatorerna upplevdes agera annorlunda i förhållande till varandra då en del ställde följdfrågor, bad studenten att utveckla medan andra inte gav något feedback alls. Ett enhetligt tillvägagångssätt hade uppskattats då en skriftlig tentamen fungerar likadant och ger samma förutsättningar för alla studenter.

Studenterna lyfter att det uppskattades att man kunde läsa frågorna i chatten under muntan! På så sätt slapp man be om en upprepning av frågan

#### T2:

De obligatoriska delarna bestående av seminarium fungerar dåligt då det är samma få personer som deltar medan resten sitter tysta med kameran av, vilket upplevs som orättvist då det är obligatoriska moment och studenterna undrar därför om fakulteten på något sätt jobbar för att säkerställa att alla deltar. Med deltagande syftar studenterna inte på att föreläsaren ska ta närvaro, utan att studenterna faktiskt är aktiva på seminariet.

Matilda B återkopplar om att det är svårt att kräva att alla har rätt utrustning

Utbildningsutskottet lyfter även att detta en problematik på alla terminer och det tidigare har varit svårt att kontrollera aktivt deltagande även under fysisk undervisning. Vissa kurser har valt att ta bort aktivt deltagande som ett krav och justerat poängskalor för betyg därefter. Frågan ska lyftas med fakulteten.

Det har även varit en del tekniska problem med Blackboard där flera studenter har blivit utkastade ur Collaborate under föreläsningar.

Utbildningsutskottet ska kolla på detta och tipsar så länge om att Chrome är den bästa webbläsaren för att Blackboard ska fungera optimalt.

#### T3:

Inget att rapportera.

#### T4:

Inget att rapportera.

Utbildningsutskottet har uppmärksammats på att tid inte avsattes för kursvärderingen på skatterätten och att värderingen endast är öppen till den 23/12, ska ta tag i detta och se om den kan förlängas och tid avsättas i början på termin 5.

#### T5:

ES

MB

En student på termin 5 har på eget initiativ gjort en undersökning om den psykiska hälsan bland sina kurskamrater genom deras Facebook-grupp. Utbildningsutskottet ska få ta del av resultaten, vilka stämmer överens med Studentbarometern som gjordes 2017.

Det lyfts även att mycket av undervisningstiden läggs på att diskutera bakgrund, historia och perspektiv vilket medför att delen om gällande rätt stressas igenom. Studenterna känner att fokus eventuellt ligger fel, speciellt i och med att lärarna själva poängterar att de inte hinner gå igenom lika mycket när undervisningen är digital. Upplevs som att det som är tentarelevant missas medan en del "irrelevanta" delar får för mycket plats.

Precis som tidigare tas åsikter om tempot och arbetsbördan upp, dock med tillägg att vissa studenter har hört av sig med att de upplever att det blivit bättre, för att poängtera att det inte är alla som anser att kursen endast är dålig.

#### T6:

Termin 6 skriver för tillfället kandidatuppsats och viss problematik med handledningen lyfts.

För det första upplevs handledningen som ojämn beroende på vilken handledare man får, trots att de tryckte mycket på att det inte skulle vara det i början i kursen. Alla studenter har rätt till fyra tillfällen med handledning, vilket alla håller. Men det varierar mellan handledarna om de svarar på mejl och ger handledning mellan dessa tillfällen, vilket inte upplevs som rättvist då alla studenter inte får samma stöd.

För det andra upplevs det som en del studenter har fått handledare som inte har full koll på rättsområdet vilket påverkar hur mycket handledning man kan få. Det har därmed påverkat handledningen då vissa handledare har godkänt ämnen och frågeställningar utan att kolla om det finns material studenten kan använda vilket resulterat i att studenter fått byta frågeställning en bit in skrivandet, medan en del har haft full koll på ämnet och därmed kommit med tips på specifika frågeställningar och material som kan användas.

Avslutningsvis lyfts att det generellt är ganska lite handledning med 4 tillfällen och mer hade önskats. Framförallt i slutet av processen då det sista tillfället är denna vecka (v.51), dvs 3 veckor innan inlämning. Förra terminen var det två veckor emellan sista handledning och inlämning. Studenterna förstår att julen påverkar men påpekar att alla kommer att skriva över julen oavsett. Ett handledningstillfälle/frågestund/återkoppling inför inlämning hade uppskattats. Oliver ska kolla på detta, men lämnar frågan om expertisen till kurskonferensen.

Utbildningsutskottet undrar hur hjälpen från biblioteket fungerar nu när den är digital och hur det är att få tag på material. Egna upplevelser lyfts, bland annat att mejlkontakten har fungerat bra och de är väldigt hjälpsamma men att det är svårt att få tag på litteratur då avgifterna har slopats.

#### § 7 Övriga frågor

Matilda K tackar för terminen och påminner om att UU alltid finns på [utbildning@jf.se](mailto:utbildning@jf.se) – vi tar emot alla synpunkter och kommer gärna med tips och råd om vi kan.

ES  
MB

Vill du vara anonym finns alltid jf.se/klaga

Matilda B påminner om att de som inte vill fortsätta som kursombud ska höra av sig innan 7 januari, men önskar att alla stannar kvar!

§ 8 **Mötets avslutande**

Mötet avslutas.



Ellen Såthén  
Sekreterare



XX Matilda Brunestam  
Justeringsperson

MB ES